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100-lecie i 50-lecie istnienia swo-
ich jednostek obchodzili strażacy 
z Ochotniczych Straży Pożarnych 
z Brwinowa oraz Milanówka Mi-
fam.  Podczas oficjalnych cere-
monii przyznano im odznaczenia 
i wyróżnienia. Przy popisach mu-
zycznych Orkiestr Dętych odby-
wały się zawody, pokaz sprzętu 
i wiele innych aktywności.   

Ochotnicza Straż  Pożarna 
z Brwinowa powstała w 1910 r. 
i obecnie ma już 101 lat, jednak 
oficjalne obchody jubileuszu 100-
lecia zaplanowano na ten  rok. 
Rozpoczęły się one od nabożeń-
stwa w miejscowym kościele św. 
Floriana. Na uroczystym apelu  
wręczono jednostce  odznaczenie 
Złotego  Znaku Związku Ochotni-
czej Straży Pożarnej.  Wyróżnienie, 
a także odznaczenia dla najbardziej 
zasłużonych działaczy OSP wrę-
czali m.in. zastępca mazowieckiego 
komendanta wojewódzkiego PSP 
Andrzej Ratyński oraz burmistrz 

Brwinowa Arkadiusz Kosiński. 
Odbyły się również zawody stra-
żackie w których rywalizowało ze 
sobą 11 drużyn Powiatu Pruszkow-
skiego, a  także koncert Orkiestry 
Dętej z OSP Nadarzyn.  Podczas 
uroczystości można było obejrzeć 
sprzęt, którym strażacy z Brwino-

wa posługują się w czasie wykony-
wania swoich zadań. Nie zabrakło 
wspólnego wbijania gwoździ w pa-
miątkową tablicę, która będzie sym-
bolem  upamiętniającym obchody. 
Twórcami brwinowskiej straży byli 
Wojciech Harnisz i Adolf Prostko. 
Dziś strażacy mają do dyspozycji 

cztery  wozy strażackie. Od 1998 
r. prezesem jednostki jest Krzysztof 
Newen.

W obchodach 50-lecia OSP Mi-
lanówek Mifam uczestniczyło 13 
delegacji z jednostek OSP i ZSP 
z ościennych gmin oraz przedsta-
wiciele samorządu, Powiatu Gro-
dziskiego i duchowieństwa. Po 
mszy św. w kościele Matki Bożej 
Bolesnej, strażacy wraz z pocztami 
sztandarowymi przemaszerowali 
przed zakład Mifam. Do marszu 
przygrywała im Orkiestra Dęta 
z Kask. OSP Mifam powstała 
z inicjatywy ogniomistrza Henryka 
Górzyńskiego w  1961 roku. Od 
2006 r. jej prezesem jest Ireneusz 
Pietrzak. Obecnie straż dysponuje 
dwoma samochodami pożarniczy-
mi. Oprócz wyjazdów do poża-
rów i innych zagrożeń, jednostka 
uczestniczy w organizacji i zabez-
pieczeniu uroczystości i wydarzeń 
miejskich.

ad.

Strażacy świętowali jubileusze

Strażacy z OSP Milanówek Mifam podczas uroczystości. Fot. ad

l	Kolejne Mistrzostwa Brwino-
wa w wyciskaniu sztangi – str.3

l	Wywiad z burmistrzem Mila-
nówka o decyzji radnych w spra-
wie absolutorium – str.8

l	Grodziski projekt „Ulica Ży-
dowska” zdobył wyróżnienie mini-
stra kultury – str.4



www.wspolnypowiat.pl

W y d a r z e n i a

B E Z P Ł A T N A  G A Z E T A  K U L T U R A L N O - I N F O R M A C Y J N A

2
9/2011

R E K L A M A

Listy do redakcji
Droga Redakcjo

Tyle złych rzeczy słyszy się o dzi-
siejszej młodzieży, która nie potrafi 
być kulturalna, przyjazna i można by 
było jeszcze wymieniać tak bez koń-
ca.  A  ja chcę zaprotestować, a ra-
czej podziękować dwóm chłopcom, 
którzy pomogli mi na przejściu dla 
pieszych na granicy Grodziska Ma-
zowieckiego i Adamowizny, kiedy 
zasłabłam i straciłam równowagę. 

Jeden z nich blondynek z dłuż-
szymi włosami i jego kolega 
w okularach z krótkimi ciemnymi 
włosami zareagowali błyskawicz-
nie kiedy potrzebowałam pomocy. 
Mało tego- podprowadzili mnie do 
ławki i usiedli razem ze mną pytając 
czy dobrze się czuję i czy chcę aby 

wezwali karetkę  pogotowia. Nawet 
nie zdążyłam im podziękować, bo 
cała sytuacja była dla mnie lekkim 
szokiem. Nie oczywiście ze względu 
na pomoc tych dzieci, ale to chwilo-
we  zasłabnięcie. Za  pośrednictwem 
gazety dziękuję wam chłopcy. 

Po tym całym zdarzeniu naszła 
mnie refleksja, że dorośli tak czę-
sto wypowiadają swoje opinie na 
temat dzisiejszej młodzieży, a sami 
nie zwracają uwagi na swoje za-
chowania.  Drodzy starsi, ci mniej 
i bardziej starzy - to właśnie nasze 
zachowanie jest motorem napędza-
jącym reakcje dzieci, a  starszy wiek 
wcale nie jest tym, co upoważnia 
nas do żądania szacunku. Na szacu-
nek bowiem trzeba sobie zasłużyć.

Stała czytelniczka Rozalia

19 czerwca w kawiarence „u Arty-
stek” odbyło się III Międzynarodo-
we Spotkanie Milanowian. Uczest-
niczyli w nim byli milanowianie 
z zagranicy, dawni  mieszkańcy 
Milanówka rozsiani po całym kra-
ju oraz przedstawiciele samorządu 
miasta i zaproszeni goście. 

Organizatorem  spotkania było 
Towarzystwo  Miłośników Mila-
nówka przy współpracy z firmą Pl 
Nieruchomości, która  zajmuje się 
m.in. uruchamianiem sieci  kwa-
ter prywatnych na terenie Mila-
nówka. – W  przyszłości chcemy 
poszerzyć skalę działań i  pozy-
skiwać do współpracy nowe osoby, 
m.in.  właścicieli domów, którzy 
mogą zapewnić  pobyt przyjezd-
nych w przyzwoitych  warunkach. 
Mamy nadzieję, że zainteresowa-
nie miastem oraz  odbywającymi 
się tutaj imprezami będzie rosnąć 

– mówi   Dariusz Uchorczak, pre-
zes Pl Nieruchomości. To także  
forma promocji miasta i nawiąza-
nia do tradycji przedwojennych, 
kiedy Milanówek był  letniskiem 
i  wypoczywali  w nim pisarze, ar-
tyści czy ludzie związani z kulturą. 
Warto dodać, że przy współpracy 
Pl Nieruchomości udało się już 
m.in. sfinalizować wydanie ksią-
żeczki „Chopin w Milanówku”. 

Spotkanie rozpoczął i popro-
wadził Andrzej Pettyn, prezes 
Towarzystwa Miłośników Mila-
nówka. Burmistrz Jerzy Wysocki 
opowiedział w skrócie o aktual-
nych problemach miasta, a za-
raz po jego wystąpieniu lekarka 
Aldona Kraus, która jest autorką 
tomików poezji oraz rozmów z ks. 
Janem Twardowskim - opowiada-
ła o powstawaniu tej  twórczości. 
Swoje publikacje związane z Ta-

trami przybliżyła zgromadzonym  
Maria Bac-Moszaszwili z Polskiej 
Akademii Nauk -  zasłużona osoba 
dla polskiej geologii. Nie zabrakło 
także  obecności miejscowego ar-
tysty plastyka - Mariusza Koszuty, 
który jest autorem wielu filmów 
dokumentalnych i albumów foto-
graficznych o Milanówku. 

Uczestnicy wspominali przede 
wszystkim czas spędzony w Mila-
nówku. Były to zabawne, czasem 
refleksyjne wspomnienia.  Podczas 
spotkania odbywała się jedno-
cześnie prezentacja wydawnictw 
o mieście, które znajdują się  w ak-
tualnej sprzedaży.  Zwieńczeniem 
wydarzenia był pokaz filmu do-
kumentalnego Mariusza Koszuty 
„Wśród drzew, willi i ogrodów”, 
dzięki któremu  goście mogli za-
poznać się z dziejami  Milanówka.

Red.

III Międzynarodowe Spotkanie Milanowian

III Międzynarodowego Spotkania Milanowian. Fot. and.
Skradziony sprzęt wrócił do 
właściciela
Grodziscy policjanci zatrzymali trzech 
mężczyzn, którzy włamali się do Cen-
trum Kultury w Grodzisku Mazo-
wieckim i ukradli sprzęt nagłośnie-
niowy oraz projektor multimedialny 
o łącznej wartości 8000 złotych. Za 
popełnione przestępstwo Damianowi 
Ch., Andrzejowi K. i Radosławowi P. 
grozi do 10 lat więzienia.

W nocy z 18 na 19 czerwca niezna-
ni sprawcy włamali się do Centrum 
Kultury w Grodzisku Mazowieckim 
skąd ukradli sprzęt nagłośnieniowy 
i projektor multimedialny. Łączna 
suma strat wyniosła 8000 złotych. 
Funkcjonariusze ustalili, że sprawca-

mi kradzieży mogli być: 21-letni Da-
mian Ch. i Andrzej K. oraz 22-letni 
Radosław P. Policjanci natychmiast 
udali się  do miejsca zamieszkania 
Damiana Ch. aby go zatrzymać. 
Kilka godzin później kryminalni 
ujęli  kolejnych dwóch podejrzanych. 
Mężczyźni w rozmowie z policjan-
tami przyznali się do winy. Andrzej 
K. oświadczył, że kradzieży dokonał 
będąc pod wpływem alkoholu. Na-
tomiast pozostali nie potrafili powie-
dzieć dlaczego popełnili przestępstwo 
i wskazali miejsce ukrycia sprzętu. 
Zatrzymani  usłyszą zarzuty kradzie-
ży z włamaniem, za którą grozi kara 
do 10 lat pozbawienia wolności.

Źródło: KPP w Grodzisku Maz.

NA SYGNALE

Dyżurny reporter 
czeka na sygnały od czytelników 
pod nr tel. 517-859-440 | 510-225-530



B E Z P Ł A T N A  G A Z E T A  K U L T U R A L N O - I N F O R M A C Y J N A

3www.wspolnypowiat.pl

W y d a r z e n i a

9/2011

Niekiedy w stosunkach cywilno prawnych po-
między stronami zachodzi potrzeba bezpłatne-
go przekazania rzeczy temu celowi może służyć 
umowa darowizny. 
*  Poprzez umowę darowizny, darczyńca zgod-

nie z art. 888 Kodeksu Cywilnego, zobowią-
zuje się do bezpłatnego świadczenia na rzecz 
obdarowanego kosztem swojego majątku. 
Darczyńcą i obdarowanym może być zarów-
no osoba fizyczna, jak i osoba prawna.

*  Przedmiotem darowizny mogą być świad-
czenia różnego rodzaju. W szczególności 
może nim być przeniesienie prawa majątko-
wego (np. prawa własności rzeczy, prawa 
użytkowania wieczystego gruntu lub wie-
rzytelności) ustanowienie lub zniesienie 
prawa majątkowego, zapłata określonej 
sumy pieniędzy, zwolnienie z długu.

*  Należy pamiętać jednak, iż nie każde świad-
czenie może być przedmiotem darowizny. 
Na podstawie przepisów Kodeksu Cywilne-
go, nie będą stanowić darowizny określone 
przysporzenia w dwóch przypadkach: 

1)  gdy zobowiązanie do bezpłatnego świadczenia 
wynika z umowy uregulowanej innymi przepi-
sami Kodeksu Cywilnego, np. umowy użycze-
nia, umowy przechowania, umowy pożyczki, 
bądź też nieodpłatnej umowy zlecenia. 

2)  w sytuacji, gdy ktoś zrzeka się prawa gdy go 
jeszcze nie nabył ( np. zrzeczenie się spadku) 

lub które nabył w taki sposób, że w razie 
zrzeczenia się prawo uważane za nie naby-
te( np. odrzucenie spadku) 

W przypadku umowy darowizny konieczne jest 
zachowanie szczególnych wymogów dotyczą-
cych formy zawarcia umowy. Stosownie do art. 
890&I KC, oświadczenie darczyńcy powinno 
być złożone w formie aktu notarialnego. Nato-
miast dla oświadczenia obdarowanego nie 
przewidziano formy szczególnej. Może ono być 
złożone nawet w formie ustnej albo w sposób 
dorozumiany, tzn. w jakikolwiek sposób z któ-
rego będzie jasno wynikało, że obdarowany 
przyjmuje darowiznę. Pomimo niezachowania 
formy aktu notarialnego, darowizna staje się 
ważna z momentem spełnienia przez darczyń-
cę przyrzeczonego świadczenia. W przypad-
kach niektórych przedmiotów darowizny, prze-
pisy Kodeksu Cywilnego wymagają zachowania 
formy szczególnej pod rygorem nieważności 
przez obie strony umowy. W takiej sytuacji na-
wet spełnienie świadczenia przez darczyńcę 
nie spowoduje ważności umowy, jeżeli strony 
nie dochowały formy. Tytułem przykładu, nale-
ży zachować wymaganą formę zawarcia umo-
wy darowizny pod rygorem nieważności przy-
padku przewidzianym w art. 75 KC 
(zastrzegającego formę pisemną z podpisami 
notarialnie poświadczonymi dla umowy zbycia 
przedsiębiorstwa, a jeżeli w skład przedsiębior-

stwa wchodzi nieruchomość- konieczna jest 
forma aktu notarialnego)
*  W uzasadnionych wypadkach możliwe jest 

odwołanie darowizny. Tak więc darczyńca 
na podstawie art. 896 KC może odwołać da-
rowiznę jeszcze nie wykonaną, jeżeli po za-
warciu umowy jego stan majątkowy uległ 
takiej zmianie, że wykonanie darowizny 
musiało by nastąpić z uszczerbkiem dla jego 
własnego, usprawiedliwionego potrzebami 
utrzymania lub z uszczerbkiem dla ciążącą-

cych na darczyńcy ustanowionych obowiąz-
ków alimentacyjnych.

*  Ponadto możliwe jest odwołanie darowizny już 
wykonanej. Zgodnie z art. 898 KC, darczyńca 
może odwołać darowiznę już wykonaną, jeżeli 
obdarowany dopuścił się wobec niego rażącej 
niewdzięczności. W doktrynie i orzecznictwie 
przyjmuje się, że rażąca niewdzięczność polega 
na takich działaniach i zaniedbaniach obdaro-
wanego, które są skierowane przeciwko dar-
czyńcy z nieprzyjaznym zamiarem, takich jak 

przestępstwa( np. przeciwko zdrowiu, życiu, 
czci) lub np. odmowie udzielenia pomocy 
w czasie choroby lub niedostatku. Nie jest moż-
liwe odwołanie darowizny w przypadku, gdy 
darczyńca przebaczył obdarowanemu.

Odwołanie darowizny może nastąpić w ciągu 
roku od dnia w którym darczyńca dowiedział 
się o niewdzięczności obdarowanego i nastę-
puje przez oświadczenie złożone obdarowane-
mu na piśmie.

Michał Wysocki prawnik kancelarii prawnej 

Darowizna - jak skutecznie dokonać darowizny i jak ją odwołać?
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Zakończyły się XII Mistrzo-
stwa Brwinowa w wyciskaniu 
sztangi leżąc - o puchar Gminy 
Brwinów i pod honorowym pa-
tronatem Marka Piotrowskiego 
IX-krotnego mistrza świata zawo-
dowców w Kickboxingu. 

Miłośnicy sztangi zjechali z całe-
go kraju,  aby rywalizować  ze sobą 
w  kategorii wiekowej i wagowej. 
W zawodach, które patronatem 
medialnym objęła gazeta Wspólny 
Powiat - brały udział także panie.  

Organizator 56-letni Wojciech 
Nitecki z Brwinowa jest miłośni-
kiem  sportów siłowych.  Od lat 
organizuje zawody w wyciskaniu 
sztangi leżąc, na które przyjeżdżają 
zawodnicy z całego kraju.  Wszystko 
zaczęło się, kiedy był na zawodach 
w Pruszkowie w których uczestni-
czył m.in. Mariusz Pudzianowski. 

– Pomyślałem  że czegoś takiego 
brakuje w Brwinowie i tak się zaczę-

ło – mówi pan Wojtek.  Z pomocą 
znajomych i ówczesnego burmistrza 
zorganizował I Mistrzostwa Brwi-
nowa w wyciskaniu sztangi. Oprócz 
nagłośnienia imprezy poprzez pla-
katy,  podróżował po wielu miastach 
i zapraszał ludzi. Dziś sztangę na za-
wodach wyciska około dziewięćdzie-
sięciu zawodników, a on sam uważa, 
że są to jedne z najlepszych zawodów 
w Polsce.  Sam ćwiczy na siłowni 
trzy razy w tygodniu, co pozwala mu 
utrzymać kondycję i dobry wygląd.  

– Jak  człowiek trenuje, to le-
piej się czuje, ale w tym sporcie  
najlepiej sprawdzą się mężczyźni 
o grubej kości, bo przy ciężarach 
trzeba mieć jednak krępą sylwetkę. 
Wyciskanie sztangi leżąc nie jest 
tym samym co podnoszenie cięża-
rów, bo te drugie wykonuje się na 
stojąco  – dodaje organizator.  

Jak mówi, chciałby aby te zawody 
miały jeszcze wiele edycji, bo chce 

wraz  z innymi pokazać brwino-
wianom czołowych zawodników. 
Nawet jego córka 25-letnia Ela  też 
podnosi ciężary. W swoich  pierw-
szych zawodach zajęła III miejsce. 

Zwycięzcą  wyciśnięcia naj-
większego ciężaru w tegorocznych 
zawodach został 31- letni Rafał 
Wysocki, który na co dzień pracu-
je w ochronie i trenuje cztery razy 
w tygodniu po trzy i pół godziny.  

– Trenować zacząłem siedem  lat 
temu przy wadze 118 kilogramów. 

W tamtym czasie brałem na klatę 
sto kilogramów, ale jestem uparty 
i jak sobie postanowię tak zrobię. 
Pierwszym moim celem był start 
w Strongmanach, ale zerwane ścię-
gno achillesa wykluczyło mnie z tej 
dyscypliny  i zostało podnoszenie 
które trwa do dziś. Ale nie wszędzie 
zdobywam nagrody, bo w Warsza-
wie wycisnąłem w 225 kg i byłem 
piąty – opowiada zwycięzca, który 
aktualnie jest wicemistrzem Euro-
py, a już 2 listopada weźmie udział 
w Mistrzostwach Świata. 

Jaki jest przepis na taką krze-
pę? – Na  początku trzeba wyko-
nywać ćwiczenia rozwojowe i być  
wytrwałym. Nie od razu zaczynać 
podnoszenie ciężarów, a wszystko 
robić pod okiem specjalisty aby się 
nie zamęczyć i nie wypalić. Siłow-

nia, trener, odpowiednie odżywia-
nie i można osiągnąć sukces – za-
pewnia Rafał.  

W kategorii Open I miejsce zajął 
Rafał Wysocki z 143,05 pkt. II – 
Tomasz  Michalski 130.73 pkt. i III 
- Maciej Kołowiecki 130,18 pkt. 

Prezes Towarzystwa Gimna-
stycznego „Sokół” Brwinów  Jan 
Członkowski wręczył puchary dla 
najsilniejszych zawodników należą-
cych do Towarzystwa. I miejsce za-
jął Marcin Wawryków, II - Krzysz-
tof Traczyk, III - Marcin Fliśnik. 
Tajemniczy sponsor ufundował 
także puchary dla najsilniejszego 
mieszkańca Gminy Brwinów. I tak  
I miejsce przypadło Krzysztofowi  
Traczyk, II  Wojciechowi  Niteckie-
mu, III - Zbigniewowi Dębskiemu. 

Red.

XII Mistrzostwa Brwinowa w wyciskaniu sztangi

Rafał Wysocki w trakcie wyciskania sztangi . Fot.and
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żabia Wola

Urząd Gminy
Żabia Wola

ul. Główna 3
tel. 046 857 81 81

urzad@zabiawola.pl

godziny otwarcia:
pon.   9.00 – 17.00

wt. – pt.  8.00 – 16.00

Gmina w 2010r. złożyła wniosek 
o dofinansowanie projektu pn.: 
„Termomodernizacja obiektów 
użyteczności  publicznej na terenie 
Gminy Żabia Wola” ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego (EFRR) w ramach 
Regionalnego Programu Opera-
cyjnego Województwa Mazowiec-
kiego 2007-20013 (RPO WM), 

Priorytetu IV – Środowisko, za-
pobieganie zagrożeniom i ener-
getyka, Działania 4.3 - Ochrona 
powietrza, energetyka, Schemat 
- „Termomodernizacja budynków 
użyteczności publicznej”. 

W czerwcu Zarząd Wojewódz-
twa Mazowieckiego podjął uchwa-
łę w sprawie zatwierdzenia listy 
rankingowej projektów pozytywnie 

zweryfikowanych pod względem 
oceny wykonalności i merytorycz-
nej. Gmina Żabia Wola znalazła 
się na 13 pozycji listy rankingowej 
pośród 90 wniosków złożonych na  
dofinansowanie projektów z Dzia-
łania 4.3. 

W ramach projektu planowana 
jest termomodernizacja najstarszej 
części budynku szkolnego w Józe-

finie. Prace swoim zakresem obej-
mą: ocieplenie ścian zewnętrznych, 
wymianę instalacji centralnego 
ogrzewania  i ciepłej wody użyt-
kowej oraz wykonanie instalacji 
kolektorów słonecznych na po-
trzeby ciepłej wody. Projektem jest 
objęty również budynek strażnicy 
OSP w Bartoszówce, w którym 
nastąpi ocieplenie ścian zewnętrz-

nych, wykonanie wokół budynku 
opaski, obróbek blacharskich, czę-
ściowa wymiana stolarki okiennej 
i drzwiowej, wykonanie instalacji 
centralnego ogrzewania z przysto-
sowaniem wygospodarowanego po-
mieszczenia na potrzeby kotłowni. 

Realizacja zadania planowana 
jest na lata 2012 -2013.

A. Karkulak

W dniach od 4 lipca 2011 r. do 4 sierpnia 2011 r. w siedzibie Urzędu Gminy w Żabiej Woli (pokój nr 8) w godzinach pracy Urzędu można zapoznać się z projektami miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego gminy Żabia Wola obejmujących:

•	 fragment	miejscowości	Siestrzeń	(dz.	253/1,	254,	161/5,	161/6,	161/7,	161/8,	161/9,	161/10,	161/11,	161/12,	161/13,	161/2,	161/3,	161/4,	161/14,	190/1,	190/5,	255,	163,	
165,	167,	169/1,	169/2,	169/3,	169/4,	169/5,	169/6,	169/7,	169/8,	171,	173,	174,	176,	190/7,	190/8,	190/9,	190/10,	190/11,	190/12,	190/13,	178,	185,	179/183,	186/4,	187/4,	
188/4,	189/5,	189/6,	179/184,	179/188),	dyskusja	publiczna	nad	przyjętymi	w	projekcie	zmiany	planu	miejscowego	rozwiązaniami	odbędzie	się	w dniu 19 lipca 2011 roku 
w	siedzibie	Urzędu	Gminy	o	godzinie	1400	(sala	konferencyjna),

•	 miejscowość	Kaleń	w	granicach	administracyjnych,	dyskusja	publiczna	nad	przyjętymi	w	projekcie	zmiany	planu	miejscowego	rozwiązaniami	odbędzie	się	w dniu 21 
lipca 2011 roku	w	siedzibie	Urzędu	Gminy	o	godzinie	1400	(sala	konferencyjna),

•	 miejscowość	Kaleń	Towarzystwo	w	granicach	administracyjnych,	dyskusja	publiczna	nad	przyjętymi	w	projekcie	zmiany	planu	miejscowego	rozwiązaniami	odbędzie	się	
w dniu 26 lipca 2011 roku w	siedzibie	Urzędu	Gminy	o	godzinie	1400	(sala	konferencyjna),

•	 fragment	miejscowości	Nowa	Bukówka	(dz.	58/10,	58/9,	58/7,	58/8,	59/5,	59/6,	60/5,	60/7,	60/8,	61/5,	61/6,	62/5,	62/6,	63/5,	63/6,	64/5,	64/6,	65/5,	65/6,	65/3,	66/5,	66/6,	
67/5,	67/9,	67/8,	67/10,	68/5,	68/6,	69/5,	69/6,	69/7,	70/3,	70/5,	70/7,	70/8,	71/3,	71/4,	72/7,	72/8,	72/9,	72/10,	72/11,	72/6,	73/3,	73/10,	73/8,	73/9,	73/7,	74/4,	81,	82,	75/4,	
76/4,	83,	165/4,	180,	77/5,	77/6,	84/2,	84/3,	78/4,	85,	79/5,	79/4,	86/1,	86/2,	87/1,	278/2,	278/1,	279,	280,	88,	91,	92,	95),	dyskusja	publiczna	nad	przyjętymi	w	projekcie	
zmiany planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie się w dniu 2 sierpnia 2011 roku w siedzibie Urzędu Gminy o godzinie 1400 (sala konferencyjna). 

uwagi do przedmiotowych projektów należy składać na piśmie w nieprzekraczalnym terminie do dnia 29 sierpnia 2011 roku.
M. Kowalik

Gmina Żabia Wola otrzyma kolejne dofinansowanie 
ze środków Unii Europejskiej na zadania inwestycyjne

InForMAC JA

W tegorocznej 14 edycji programu 
„Chroniąc Pamięć” uhonorowano 
odznaczeniem  grodziski projekt 
„Ulica Żydowska”. W siedzibie Mi-
nisterstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego specjalne dyplomy 
odebrali przedstawiciele Stowa-
rzyszenia Europa i My, burmistrz 
Grzegorz Benedykciński oraz Ro-
bert Augustyniak.  Wyróżnienia 
wręczał  minister kultury Bogdan  
Zdrojewski  i ambasador Izraela 
Zvi Rav-Nera.

Projekt „Ulica Żydowska”, re-
alizowany był w ubiegłym roku 
w Grodzisku Mazowieckim przez 

Stowarzyszenie Europa i My. Do-
tyczy  on przeszłości, ale także 
przyszłości, a  w jego realizację za-
angażowanych jest wiele instytucji. 
– Zaczęło się w Grodzisku, w wą-
skich uliczkach, gdzieś na Harcer-
skiej, a może po drugiej stronie 
deptaka. Chodziłam po mieście 
i czułam wyraźnie, że opowiada mi 
ono jakąś historię. Stare zawilgo-
cone mury, spaczone okna, bramy 
omszale z łuszczącym się tynkiem. 
To byli niemi świadkowie świata, 
który przeminął. A potem trafi-
łam na kirkut i wszystko stało się 
jasne. Jedno mnie tylko zastano-

wiło. Dlaczego miasto, współcze-
śni jego mieszkańcy nie pamiętają 
o przeszłości. Dlaczego pamięć 
o dawnych mieszkańcach odcho-
dzi w nicość – wspomina  Joanna 
Sarnecka, koordynatorka projektu.

 – Realizując  nasze działania 
wspieramy postawy otwartości, to-
lerancji i szacunku dla odmienności 
kulturowej. Dzięki organizowanym 
przez nas wydarzeniom mieszkańcy 
na nowo są w stanie poczuć klimat 
dawnych lat i wpływ kultury two-
rzącej ówczesną rzeczywistość – 
mówi Daniel Prędkopowicz, prezes 
SEiM. Burmistrz Grodziska Ma-

zowieckiego dodał, że  nasze spo-
łeczeństwo dojrzało do mówienia 
o wspólnej polsko-żydowskiej hi-
storii. – Cieszę się, że są w naszym 
mieście młodzi ludzie, którym za-
leży na przywracaniu pamięci. Kil-
kanaście lat temu rozpoczęliśmy od 
remontu ogrodzenia grodziskiego 
kirkutu. Dzisiaj możemy iść dalej, 
bo czasy się zmieniły. Napisy na 
murach w języku jidysz lub w stylu 
„Tęsknię za Tobą Żydzie” nie budzą 
już negatywnych emocji – zazna-
czył Grzegorz Benedykciński.  

Odznaczenie „Chroniąc Pa-
mięć” jest nadawane Polakom 

zaangażowanym w zachowanie 
dziedzictwa polskich Żydów 
i dialog polsko-żydowski. Ho-
norowane są zarówno osoby pry-
watne, jak i organizacje pozarzą-
dowe, instytucje państwowe oraz 
władze miast.  

– Staramy się budować otwar-
tość, życzliwość i tolerancję, 
a przede wszystkim szacunek do 
przeszłości i dziedzictwa. Dzię-
kujemy instytucjom i osobom 
prywatnym, które o to dbają  – 
mówił podczas uroczystości mini-
ster kultury Bogdan Zdrojewski.

SEiM

Burmistrz Grodziska Mazowiec-
kiego Grzegorz Benedykciński 
otrzymał absolutorium za wyko-
nanie budżetu za rok 2010. 

Za taką decyzją głosowało 12 
radnych, 7 było przeciwnych i 1 
osoba wstrzymała się od głosu.  
Pozytywną opinię z drobnymi 
uwagami wydała Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Warszawie, 
a  radni niejednogłośnie przyjęli 

sprawozdanie z wykonania budże-
tu.    Przed głosowaniem dotyczą-
cym  absolutorium wrzało. Radni 
opozycyjni twierdzili m.in., że 
wydatki majątkowe mają najniż-
szy od wielu lat wskaźnik, a bie-
żące wzrosły o przeszło 6 mln zł. 
oraz że gmina wydaje za dużo na 
promocję.   – Wzrost  wydatków 
wynikał z dofinansowania oświaty 
i świadczeń socjalnych, co wiązało 

się z podwyższeniem o dwa punk-
ty procentowe stopy bezrobocia 
w gminie. Jestem więc niegospo-
darny – jeśli niegospodarnością 
można nazwać pomoc dla naj-
bardziej potrzebujących – argu-
mentował burmistrz.   Zdaniem 
burmistrza  wydatki inwestycyj-
ne w gminie, które stanowią  27 
procent są na wysokim poziomie.  
Przypomniał, że gmina w 2010 

r. pozyskała środki zewnętrz-
ne m.in. na inwestycje związane 
z termomodernizacją, rewitaliza-
cją  parków i modernizacją targo-
wiska miejskiego.  Te środki będą 
wydane  w tym  roku i zalicza po-
przedni rok do udanych.  Opozy-
cję raziły także niektóre wydatki 
zawiązane z promocją, m.in. spoty 
reklamowe w telewizji i  barwne 
wkładki z wywiadami burmistrza 

w gazetach.  – Spoty  zostały 
wyemitowane już po wyborach 
samorządowych  i dotyczyły 
promocji strefy przemysłowej, 
a nie mojej osoby – zareagował 
burmistrz i dodał, że w nich nie 
występował.  Powiedział także, że 
chciałby zobaczyć zasugerowane 
wywiady z jego osobą, inaczej bę-
dzie żądał przeprosin.

Red.

Projekt „Ulica Żydowska” uhonorowany odznaczeniem ministra

Absolutorium  dla Burmistrza Grodziska Mazowieckiego przyznane
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Na początku lipca ruszają pra-
ce rewaloryzacyjne w Parku im. 
hrabiów Skarbków, na Stawach 
Goliana oraz w zabytkowej Willi 
Radogoszcz. 

Prace powinny zakończyć się 
do 30 czerwca 2012 roku. Wyko-

nawcą prac, jak wynika z przetar-
gu rozstrzygniętego na początku 
czerwca, będzie konsorcjum Skan-
ska S.A z Warszawy i jego czeski 
partner Skanska a. s. Libalova 
z Pragi. Koszt inwestycji to prawie 
17 milionów 700 tysięcy złotych. 
Wytyczenie nowych ścieżek pie-
szych i rowerowych, zagospodaro-
wanie zielenią, dosadzenie drzew, 
krzewów i bylin, budowa kładek 
na rzece, uporządkowanie cieków 
wodnych, ławeczki, oświetlenie, 
plac zabaw dla dzieci a także fon-
tanna i arena imprez - takie zmiany 
zajdą na terenie Parku Skarbków. 

Niezwykłą transformację przejdą 
też Stawy Goliana. Dzięki pro-
jektowi stawy zostaną odmulone, 
uregulowane, wypełnione wodą, 
pojawią się nowe mostki, scena 
na wodzie, plac zabaw dla dzieci, 
dwa boiska wielofunkcyjne, a tak-
że zostaną przebudowane ulice 
Parkowa, Stawowa i Marii Skło-
dowskiej-Curie oraz chodniki. Ten 
sam projekt przewiduje też grun-
towny remont zabytkowej Willi 
Radogoszcz, która w przyszłości 
ma posłużyć jako miejsce dla ga-
lerii etnograficznej. Inwestycje zo-
staną zrealizowane dzięki dotacji 

unijnej. Gmina pozyskała na pro-
jekt pod nazwą „Rewitalizacja wie-
lofunkcyjnych obszarów centrum 
Grodziska Mazowieckiego, Etap 

I – Tereny zielone i zabytki mia-
sta” 17 518 400 zł z Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego. 

J&A Media

W piątek 3 czerwca w grodzi-
skim Centrum Kultury odbyła 
się międzynarodowa konferencja 
„Perspektywy współpracy w Eu-
ropie Środkowej” z udziałem 
dziennikarzy, wykładowców, par-
lamentarzystów, samorządowców 
z Polski, Europy i USA. Kon-
ferencja została zorganizowana 
przy współpracy z Grodziskim 
Forum Wolności. 

Konferencja rozpoczęła się od-
czytaniem listu Prezydenta Rzecz-
pospolitej Polskiej, który objął kon-
ferencję honorowym patronatem. 
Następnie głos zabrał burmistrz 
Grodziska Mazowieckiego Grzegorz 
Benedykciński, który zaprezentował 
przybyłym gościom gminę, a tak-
że wyraził radość z ich obecności 
w mieście. Następnie część pierwszą 
poprowadził Aleksander Kaczorow-

ski pomysłodawca spotkania, który 
powiedział, że podstawowym powo-
dem zorganizowania w Grodzisku 
Mazowieckim tej konferencji, są dwa 
elementy: rocznica wielkiego święta 
wolności Polski- wolnych wybo-
rów oraz fakt, że mieszkańcy ziemi 
grodziskiej mieli w tym swój udział. 
Konferencja składała się z trzech pa-
neli dyskusyjnych: I. Społeczeństwo. 
„Co zrobiliśmy z naszą wolnością?”; 

II. Unia Europejska. „Czy prioryte-
ty polskiej prezydencji odpowiadają 
potrzebom regionu?”; III. Polityka 
międzynarodowa. „Europa Środko-
wa - wspólnota interesów czy koali-
cja strachu?”.

Zaproszenie na konferencję przy-
jęli m.in.: Endre B. Bojtar - redaktor 
naczelny tygodnika Magyar Narancs 
z Węgier, Ales Debeljak - poeta 
i eseista ze Słowenii, Aviezer Tucker 
- filozof, IMESS z USA, przebywa-
jący na kontrakcie na Uniwersytecie 
w Tartu w Estonii, a także Wojciech 
Maziarski z Newsweek Polska, 
Agnieszka Łada - politolog z In-
stytutu Spraw Publicznych i wielu 

innych znakomitych gości. Na ko-
niec konferencji odbyło się również 
spotkanie z Andrzejem Stasiukiem, 
Mariuszem Szczygłem i Krzyszto-
fem Vargą, które poprowadził Alek-
sander Kaczorowski. 

Organizatorami konferencji 
„Perspektywy współpracy w Euro-
pie Środkowej” byli: Urząd Miejski 
w Grodzisku Mazowieckim, Gro-
dziskie Forum Wolności, Funda-
cja Konrada Adenauera w Polsce. 
Współorganizatorami byli: Euro-
pejskie Centrum Wolności, Instytut 
Obywatelski oraz Centrum Kultury 
w Grodzisku Mazowieckim. 

Oprac. J&A Media

Rewitalizacja centrum Grodziska Mazowieckiego

Międzynarodowa konferencja „Perspektywy współpracy w Europie Środkowej”
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Już po raz szósty swoje ogrody 
otworzyli mieszkańcy Podkowy Le-
śnej, Milanówka i Brwinowa, któ-
rzy podczas VI Festiwalu Otwarte 
Ogrody, organizowali  koncerty, 
wystawy, wycieczki i warsztaty. 

Widzowie mogli poznać miasta od 
wewnątrz, a także zapoznać się  z ich 
historią i dokonaniami. Festiwal reali-
zowany w ramach programu Rady Eu-
ropy - Europejskie Dni Dziedzictwa 
ma za zadanie promocję  zamkniętych 
lub zagrożonych zabytków.  

W Podkowie Leśnej Festiwal 
odbywał się od 10 do 12 czerwca. 

Kolejny weekend należał do Mila-
nówka. Wzorem lat poprzednich 
odbywały się koncerty, wernisaże, 
prelekcje. Ciekawe miejsca, ludzie 
i szereg imprez towarzyszących po-
zwalały na wytchnienie od zwykłej 
codzienności. – Co roku podczas 
Festiwalu odbywa się wiele różno-
rodnych imprez. Mieszkańcy i goście 
mogą wtedy odpocząć od zgiełku 
miasta i uczestniczyć w wyjątkowej 
atmosferze  miejsc stworzonych 
przez lokalną społeczność – mówi 
radna Małgorzata Trębińska, koor-
dynatorka FOO w Milanówku. 

25 i 26 czerwca festiwal zawitał 
do Brwinowa, Otrębus i Owczarni. 
Tam także odbywały się koncerty, 
wystawy, pokazy tańca, zajęcia arty-
styczne i warsztaty, m.in. fotografii 
otworkowej oraz cuillingu.  

Ogrody zakończyły się uroczy-
stymi koncertami oraz  pożegna-
niem i zaproszeniem przedstawi-
cieli miast na kolejną edycję, która 
odbędzie się  już za rok. 

Imprezę wspierali sponsorzy, 
m.in. Pl Nieruchomości, Bank BGŻ 
oraz wielu innych darczyńców.

Red.  

Tegoroczny VIII Zlot Fanów 
Electric Light Orchestra  odby-
wał się w dniach 24 i 25 czerwca  
w Centrum Doradztwa Rolniczego 
w Brwinowie, gdzie spotkało się ze 
sobą około 150  osób z całej Polski. 

Imprezę pod patronatem burmi-
strza Arkadiusza Kosińskiego  roz-
począł zespół  Minimax z Żyrar-
dowa. Kapela, w której repertuarze 
znalazło się kilkanaście utworów 
muzyki pop z lat 60 oraz 70 zachęciła 
do zabawy tanecznej zgromadzoną 

publiczność. Drugim wykonawcą był  
brwinowski zespół Live Cover Band, 
który zaprezentował  muzykę  pop, 
rock, reggae, country oraz blues. Jed-
nak fani czekali z niecierpliwością na 
występ dziesięcioosobowego zespołu 
z Poznania Sun Flower Orchestra, 
którego muzyka opiera się głównie 
na instrumentach smyczkowych. 

– Wysłuchaliśmy  największych  
przebojów  Electric Light Orche-
stra. Zespół zagrał dla nas kilka 
utworów na bis, a kiedy o północy 

zakończył się  maraton koncertów, 
fani  przenieśli się do sali, w któ-
rej bawili się do rana –  relacjonuje   
Wiesław Nastarowicz, organizator 
corocznych Zlotów Fanów ELO 
w Brwinowie. 

Drugi dzień zlotu rozpoczął się 
od serii konkursów z nagrodami.  
W zmaganiach na temat wiedzy 
o zespole i jego twórczości najlep-
szy okazał się Andrzej Narajewski 
z Przemyśla. Był też konkurs zręcz-
nościowy i karaoke, w którym  za-
błysnęła Magdalena Gołębiewska 
z Lublina. Pani Magda pięknym 
i melodyjnym głosem zaśpiewała kil-
ka utworów ELO i zdobyła pierwsze 
miejsce. Po konkursach przyszedł 
czas na ognisko z pieczeniem kieł-
basek. Tutaj też nie zabrakło muzyki, 
bo podczas uczty w plenerze  przy-
grywał na gitarze Marek Rosiński. 
Atrakcją  ostatniego wieczoru  były  
latające lampiony, a potem wspólnie 
spędzone chwile na sali zabaw. Fani 
Electric Light Orchestry  bawili się 
i spędzali ze sobą chwile aż do rana, 
aby nazajutrz się pożegnać i spotkać 
za rok – tym razem na IX zlocie.  

Red. 

Towarzystwo Cyklistów Jakto-
rowa  zorganizowało kolejny rajd 
rowerowy, tym  razem  pod hasłem 
„VIII Rodzinny Zlot Rowerowy 
szlakiem przodków… Jaktorów - 
Milanówek „Mały Londyn”. 

Uczestniczyło  w nim 190 osób 
z Jaktorowa, Warszawy, Piastowa, Ży-
rardowa, Międzyborowa, Grodziska 
Mazowieckiego, Milanówka, Brwino-
wa, a także z Łodzi, Bytomia, Białego-
stoku, Mszczonowa i Radziejowic. 

Uczestnicy przed południem wy-
ruszyli z Placu Targowego w Jakto-
rowie mając do wyboru dwie trasy, 
które prowadziły ich na miejsce spo-
tkania wyznaczonego przy ul. Staro-
dęby w Milanówku. 14-kilometrowa 
trasa wiodła przez Kraśniczą Wolę, 
dłuższa o cztery kilometry przez 
Izdebno. Najmłodszym uczestni-
kiem rajdu, który „pokonywał” trasę 
w foteliku  był 2-letni Kuba Mazu-
rek, najstarszym – 78-letni  Czesław 
Oracki, który dojechał na miejsce 
jako pierwszy. Trzeba wspomnieć 
także o 6-letniej rowerzystce Ma-
riannie Mikiewicz, która  trasę zlotu 
pokonywała samodzielnie.  

Na miejscu witał rowerzystów 
burmistrz miasta Jerzy Wysocki.  
O historii miejsca opowiedział im 
prezes Towarzystwa Miłośników 
Milanówka Andrzej Pettyn. Odbył 
się również spacer związanymi ze 

śladami II Wojny Światowej oraz  
miejscami upamiętniającymi Mila-
nówek jako „Mały Londyn”, a także  
wręczenie regulaminowych dyplo-
mów i nagród oraz  rozstrzygnię-
cie konkursu wiedzy o Milanówku 
i regionie.  

Rajd najliczniej reprezentował 
zespół Telewizji Polskiej. Nato-
miast dyplomem zostali zaręcze-
ni Agnieszka Sierocińska  i Piotr 
Trznadel. – Małżeństwa z pierw-
szych rajdów biorą już udział 
w organizowanych przez nas im-
prezach razem ze swoimi pocie-
chami –  mówi Tadeusz Murzyn, 
prezes TCJ. Natomiast w kategorii 
najliczniej reprezentowana klasa 
szkolna zwyciężyła młodzież skła-
dająca się z uczniów klasy I „A”i „C” 
z gimnazjum w Jaktorowie im. K. I. 
Gałczyńskiego.

W finale spotkania nie zabrakło 
także starosty Powiatu Grodziskie-
go Marka Wieżbickiego, który wraz 
z burmistrzem Milanówka zapewni-
li o swojej pasji do jazdy na rowerze.  

– W przyszłym roku Rajd Rowe-
rowy zostanie zorganizowany do jed-
nej z miejscowości na terenie Puszczy 
Kampinoskiej – poinformował na 
zakończenie Tadeusz Murzyn,  dzię-
kując wszystkim za uczestniczenie 
w tegorocznym zlocie. 

Red.

VI Festiwal Otwartych Ogrodów - podsumowanie

Rodzinny Zlot Rowerowy szlakiem przodków Zakończył się VIII Zlot fanów Electric Light Orchestra 
Jaktorów-Milanówek

Podczas VIII zlotu Electric Light Orchestra, pierwszy z prawej organizator Wiesław Nastarowicz
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Anita Mayal: Jak się pan czuje po takiej 
decyzji Rady Miasta? 

Jerzy Wysocki: Nie tak jak powinien czuć 
się burmistrz, który odpowiada za dobrze 
wykonany budżet. Wszystkie zaplanowane 
inwestycje oprócz dwóch zostały zrealizo-
wane. Tych dwóch nie doprowadziliśmy do 
końca, bo były w dużym stopniu zależne od 
województwa i pod tym kątem nie było moż-
liwości zanegowania realizowania budżetu. 
Dochody, wydatki inwestycyjne i inne - to 
wszystko zostało spełnione. Mimo to Komi-
sja Rewizyjna nie wzięła pod uwagę prawi-
dłowo wykonanego budżetu oraz  pozytyw-
nej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w tej sprawie i wystąpiła do Rady Miasta 
z wnioskiem o nieudzielenie absolutorium.

A.M.: Więc o co chodzi? 
J.W. No właśnie, o co chodzi. Jak wi-

dać wniosek Komisji Rewizyjnej nie 
jest poparty ustaleniami o negatywnych 
zjawiskach wykonania budżetu. Tak na-
prawdę przez radę powinna być rozpa-
trywana uchwała dotycząca nieudziele-
nia burmistrzowi absolutorium zgodnie 
z wnioskiem Komisji Rewizyjnej. Siedem 
głosów za, pięć przeciw i trzy wstrzymu-
jące. Niektórzy radni okazali wyjątkową 
nieżyczliwość i złośliwość, ponieważ gło-
sowali niekonsekwentnie w sprawie udzie-
lenia absolutorium - wcześniej przyjmując 
sprawozdanie z wykonania budżetu za 
ubiegły rok. Warto zauważyć, że wniosek 
o nieudzielenie absolutorium został ne-
gatywnie zaopiniowany przez RIO, która 
stwierdziła, że pomiędzy oceną wykonania 
budżetu a wnioskiem w sprawie udzielenia 
lub nieudzielenia absolutorium winien za-
chodzić związek przyczynowo-skutkowy. 
Mimo to radni głosowali o jego udzielenie. 
Dlaczego? Po to, aby pokazać, że burmistrz 
starał się, ale nie uzyskał absolutorium. 
Gdyby rada głosowała nad wnioskiem 
o nieudzielanie absolutorium, to wiadome 
byłoby, że Komisja Rewizyjna wystąpiła 
z takim wnioskiem, ale on nie przeszedł. 
Dla mnie to nic innego jak zagrywka. Bur-
mistrz starał się, ale nie otrzymał absoluto-
rium, choć z drugiej strony wniosek o jego 
nieudzielanie jest nieskuteczny.

A.M.: Skoro RIO odniosła się nega-
tywnie do wniosku komisji rewizyjnej 
o nieudzielaniu absolutorium, dlaczego 
doszło do takiej sytuacji?

J.W.: Dlatego, że tak sobie życzyli Ci 
którzy nie głosowali za udzieleniem mi 
absolutorium, a ich była większość - trzy 
głosy wstrzymujące i pięć przeciwnych. 

Z jednej strony przyjmuje się sprawoz-
danie z budżetu, z drugiej głosuje się nad 
uchwałą, która nie jest spójna z wnioskiem 
komisji rewizyjnej i na koniec nie udziela 
się absolutorium. To nie jest dziwne?

Procedura opiera się na dwóch gło-
sowaniach: za przyjęciem sprawozdania 
z budżetu, które w tym przypadku zostało 
przyjęte zwykłą większością głosów i na tej 
podstawie za udzielaniem bądź nieudzie-
laniem absolutorium, do którego potrzeba 
bezwzględnej większości głosów.

A.M.: Czyli przyjmuje się sprawozda-
nie, ale nie udziela się absolutorium? 

J.W.: Owszem, i wniosek jest jeden. Nie 
zostały wytłumaczone przesłanki, za które 
odpowiada zarówno pięć osób, które gło-
sowały przeciw jak i trzy, które się wstrzy-
mały. Z jakich przyczyn się wstrzymały 
przy temacie sprawozdania z wykonania 
budżetu i udzielenia absolutorium? W tej 
sprawie nie powinno być głosów wstrzy-
mujących, które są zwykłym chowaniem 
głowy w piasek i nieodpowiedzialnym 
działaniem. Albo się bierze odpowiedzial-
ność i ma się odwagę,  albo nie powinno 
się być radnym. Naszemu miastu nie jest 
potrzebny zamęt, ale wyważone decyzje. 
Dwie pozytywne opinie RIO i dobrze 
wykonany budżet, o którym można mieć 
jednoznaczne zdanie na tak lub na nie. 

A.M.: Jeśli zwykłych obywateli obowią-
zuje przestrzeganie określonych przepi-
sów, norm i praw, to radnych tym bardziej 
i to nie „jakiś” ale konkretnych. Przecież 
nie mogą tak po prostu ich łamać.  

J.W.: Komisja Rewizyjna działała poza 
przepisami prawa. Powołała biegłego eks-
perta ignorując postanowienie rady w tej 
kwestii, choć w regulaminie wyraźnie jest 
zaznaczone, że ekspert każdorazowo musi 
być umocowany przez radę. Rada ustaliła, 
że komisję rewizyjną wspierać będzie au-
dytor wewnętrzny Maciej Jastrzębski, na-
tomiast przewodnicząca komisji rewizyjnej 
samodzielnie o tym zdecydowała i wsparła 
się kimś innym. Czyli bez poparcia rady 
i żadnego uprawnienia dokumenty prze-
glądał ktoś kto nie był do tego uprawniony. 
Mało tego, nie odbywały się także formal-
ne spotkania komisji rewizyjnej. Z jej pię-
cioosobowego składu wykluczona czasowo 
została radna Hanna Młynarska ze stowa-
rzyszenia Milanówek Dziś i Jutro, którego 
jestem liderem i która zwyczajnie nie była 
powiadamiana o spotkaniach. 

Komisja wysyłała także domniemane py-
tania do burmistrza nie określając do końca 

czy zadaje je radny czy ogólnie komisja. Jest 
to ignorowanie Ustawy o finansach publicz-
nych, której  art. 271 wyraźnie mówi o tym, 
że w toku postępowania nad sprawozda-
niem pytania dodatkowe wykraczające poza 
uchwalony harmonogram kontroli uchwa-
lony przez radę, może zadawać tylko Rada 
Miasta. W tym przypadku pytania wysyła-
ne były poza decyzją rady. Kiedy osoby te 
zostały uświadomione, że prawo stanowi 
inaczej, to miały jeszcze o to pretensje. Na 
posiedzeniu Komisji Rewizyjnej natomiast 
pojawił się człowiek o nazwisku Zarakow-
ski, który nie wiadomo jako kto działał, ale 
był tam bardziej umocowany niż ktokolwiek 
inny. Wypowiadał się głośno, że przepisy nie 
są ważne, a burmistrz nie jest od recenzowa-
nia pracy rady i komisji.

A.M.: Przepisy nie są ważne. Na czym 
więc bazowali radni z komisji rewizyj-
nej? Na swoim „widzimisię”?

J.W.: Opinia komisji nie jest wydana 
rzetelnie, co z resztą wykazała RIO. Nie 
ma powiązania, ciągu przyczynowo-skut-
kowego pomiędzy oceną sprawozdania 
a opinią Komisji Rewizyjnej.

To zwykłe polityczne działanie po to, 
żeby zdyskredytować działalność burmi-
strza. Do tego nieporadne, nieprofesjonalne 
i niezgodne z obiektywnymi faktami, które 
nie wynika ze sprawozdania z mojej dzia-
łalności za rok 2010. Jest to nie liczenie się 
z faktem dobrze zrealizowanego i wykona-
nego budżetu. Poza tym niemerytoryczne 
i złośliwe nieliczenie się z opiniami bazują-
cymi na faktach przekazywanych na komi-
sjach i sesjach  przez skarbnika oraz przez 
RIO. Dodam, że nieporadnie i niechlujnie 
został przygotowany harmonogram kontro-
li. Zmieniany był jeszcze na sesji w kwietniu. 
Pomimo wyliczonych ustawowo dokumen-
tów, bardzo szczegółowo określonych jak 
na tę procedurę wytycznych - jak powinna 
wyglądać i co powinno być zawarte w oce-
nie – radne podkreślały, że chcą kontrolo-
wać wszystko w ocenie za 2010 rok, do tego 
chciały kontrolować również rok 2011. 

A.M.: Więc procedura została pominięta?
J.W.: Nie tylko procedura była pomijana, 

ale i prawo było ignorowane. Przewodniczą-
ca Komisji Katarzyna Słowik oświadczała, 
że prawa znać nie musi. Wraz z innymi, 
kontroli chciała poddawać wszystkiego, ale 
nie tego co powinno iść za sprawozdaniem 
budżetowym. Prawidłowo przygotowany 
harmonogram powinien zawierać wszystkie 
aspekty, które można przewidzieć i na któ-
rych podstawie zadawać pytania, a nie pytać 

potem poza radą. Opinia Komisji Rewizyj-
nej składa się z zapytań, które zostały mi 
zadane w toku postępowania kontrolnego. 
Mogłem udzielić odpowiedzi, ale wobec 
pytań zgodnych z prawem. Natomiast nie 
można forsować swojego punktu widzenia 
i szczycić się najwyraźniej tym, że kogoś 
prawo nie obowiązuje, bo go nie zna. W tej 
procedurze prawo wyraźnie stanowi, że py-
tania w toku zadaje rada w formie uchwały. 
Wcześniej został uchwalony harmonogram 
i można było tak go ustalić, żeby nie trzeba 
było zadawać żadnych pytań, tylko bezpo-
średnio uzyskać je od kontrolowanych lub 
zainteresowanych. Skandaliczne działanie 
Komisji Rewizyjnej nie podlega dyskusji.

A.M.: Jakie skutki przyniesie decyzja 
Rady Miasta w sprawie absolutorium?

J.W.: Obecnie ta decyzja nie skutkuje 
niczym. Bo jeśli uchwała jest nieskuteczna, 
to nie może czymś skutkować. Poza oczy-
wiście złośliwością i skandalicznym zacho-
waniem. W eter poszła informacja o którą 
zabiegali niektórzy radni, że burmistrz 
Wysocki nie uzyskał absolutorium, nato-
miast szczegóły zajścia i meritum sprawy 
będą  najmniej dla nich ważne. Inna sytu-
acja byłaby gdyby w momencie negatywnej 
opinii RIO lub z poważnymi jej uwagami 
byłyby podstawy merytoryczne i formalne, 
aby nie udzielić absolutorium. Co innego 
jeśli się nie ma takich podstaw i przyjmuje 
się sprawozdanie z budżetu, a nie udziela 
absolutorium. Druga opinia RIO ewident-
nie pokazuje brak argumentów komisji 
rewizyjnej, która mimo tego na siłę forso-
wała swoje „racje”. Warto uzmysłowić za-
interesowanym, że nikt z członków komisji 
rewizyjnej nie odniósł się w żaden sposób 
do zanegowania jej wniosku przez RIO. 

Po prostu nabrali wody w usta i przeszli do 
kolejnego punktu programu obrad. 

A.M.: Dziękuję za rozmowę
Anita Mayal

Nie potrzebujemy siania zamętu, ale wyważonych decyzji 

Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej wydał pozytywną opinię do sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2010 oraz negatywnie zaopiniował wniosek Komisji Rewizyjnej o nieudzielanie 
absolutorium burmistrzowi Milanówka za 2010 rok. Mimo to uchwała o udzielenie absolutorium nie została podjęta. Siedem głosów za, pięć przeciwnych i trzy wstrzymujące. O okoliczności tej decyzji 
oraz o zapatrywaniu się na całą sytuację, zapytaliśmy burmistrza Milanówka Jerzego Wysockiego.

Fragmenty opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej 
w Warszawie: 

Z opinii z dnia 27.04. – „…opiniowane 
sprawozdanie spełnia, wymienione na 
wstępie niniejszego uzasadnienia kryteria 
i jest dobrym źródłem informacji o wyko-
naniu budżetu miasta za 2010 r.
Wskazać przy tym należy, ze wydając opinię 
Skład Orzekający dokonał oceny sprawozda-
nia pod względem kryterium jego zgodności 
z prawem. Natomiast ocena działań Burmis-
trza w zakresie stopnia realizacji budżetu oraz 
gospodarności i celowości przy wykonaniu 
budżetu oraz gospodarności i celowości przy 
wykonywaniu budżetu należy do Rady Mia-
sta Milanówka.”

Z opinii z dnia 20.06. – „Skład Orzekający Re-
gionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 
zauważa, że udzielenie bądź nieudzielanie ab-
solutorium dla organu wykonawczego gminy 
winno być związane wyłącznie z wykonani-
em budżetu za dany rok, co wynika wprost 
z art. 18 ust. 1 pkt.4 ustawy o samorządzie 
gminnym. Efektem pracy komisji rewizyjnej 
powinna być ocena wykonania budżetu 
oraz podjęcie wniosku w sprawie absoluto-
rium. Pomiędzy oceną wykonania budżetu 
a wnioskiem w sprawie udzielenia lub 
nieudzielania absolutorium winien zachodzić 
związek przyczynowo – skutkowy”.

Opinie mieszkańców 
Milanówka na temat 
decyzji radnych:

Ksiądz kanonik Stanisław Jurczuk:
(Dyrektor Domu Rehabilitacyjno-
Opiekuńczego w Milanówku): 
Nieudzielanie absolutorium burmistrzo-
wi jest dla mnie bulwersującą sprawą. 
Zostało to bardzo nieładnie zagrane, bo 
jeżeli RIO kwestionuje decyzję Komisji 
Rewizyjnej o nieudzielaniu absolutorium, 
a radni nie biorą tego pod uwagę - to jest 

to bardzo niebezpieczne. Mimo tego, że  
burmistrz zrobił i nadal robi  bardzo dużo 
dobrych rzeczy dla Milanówka, to cały 
czas próbują mu coś zarzucać głosując 
przeciw niemu. W tym mieście nie jest 
łatwo rządzić, zwłaszcza jeśli ma się mały 
budżet i słyszy się o wielkich wymaga-
niach. Uważam, że ten człowiek doskona-
le sobie  radzi w  wielu sytuacjach.  Jestem 
natomiast przerażony, że radni opozycyj-
ni zamienili sumienie na nienawiść i tego 
najbardziej się obawiam. 

Władysław Żmuda 
(piłkarz, trener, członek reprezentacyj-
nej drużyny Kazimierza Górskiego): 

Jestem zaskoczony, że burmistrz Wy-
socki nie otrzymał absolutorium, bo 
dzięki niemu i jego ekipie nasze mia-
sto fantastycznie się rozwija w wielu 
dziedzinach.  Mieszkam tu od 2006 r. 
i od tego czasu zauważam pozytyw-
ne działania. Dla mnie to człowiek 
czynu, a nie tylko dyskusji. Jeśli coś 
planuje to z reguły tego dokonuje. 
Burmistrz postawił na wiele dziedzin 
rozwoju i jego inwestycje przełożyły 
się na dobre efekty. Opozycja powin-
na skupić się na tym co dobre dla 
miasta, a nie na zazdrościć mu jego 
skutecznej działalności. 

Ewa Michalska
(emerytowana Oficer Policji w Ko-
mendzie Głównej): 
Od 15  lat mieszkam w Milanówku 
i uważnie przyglądam się działalno-
ści  burmistrza.  Postrzegam go jako 
człowieka kompetentnego i jestem 
pod wrażeniem jego osiągnięć. Widzę 
ogromne zaangażowanie, ofiarność 
i dynamizm w działaniu, a także szcze-
gółową znajomość problemów Mila-
nówka. Pod jego rządami dużo zmie-
niło się na lepsze, m.in. zrealizowano 
wiele dziedzin z zakresu inwestycji.  
Cenię również jego zaangażowanie na 
rzecz poprawy bezpieczeństwa w Mi-

lanówku, który w zeszłym roku znalazł 
się wśród najbezpieczniejszych miej-
scowości na Mazowszu, co powinno 
być powodem do dumy.  Natomiast to, 
że nie otrzymał absolutorium uważam 
za wyjątkową złośliwość i zagrywkę 
opozycjonistów.  Szkoda że w naszym 
mieście dzieją się takie rzeczy, ale to 
są skutki źle pojętej demokracji, która 
także  ma swoje granice.  Trzeba w niej 
widzieć przede wszystkim interes mia-
sta i mieszkańców. Uważam, że o ten 
interes wyraźnie i konsekwentnie dba  
burmistrz Wysocki. Nie rozumiem tyl-
ko jak można zwalczać kogoś, kto dba 
o interesy mieszkańców. 
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Czarny młyn
Znowu mamy wakacje. Czas na 
wspólne bycie z dziećmi, a więc 
także na wspólne lektury. 

Książka, którą proponuję, ide-
alnie się do tego nadaje. „Czarny 
młyn” Marcina Szczygielskiego, 
opowiada o grupie dzieci miesz-
kających w małej miejscowości. 
To prawdziwa „dziura”, wieś za-
pomniana przez Boga i historię. 
Odcięta od świata autostradą, od-
dalona od większych aglomeracji, 
jest do tego miejscem wyjątkowo 
brzydkim. Nie ma tu naturalnej 

dla wsi przestrzeni, pięknych lasów 
i pól. Jest natomiast zdewastowany 
kombinat - dawny młyn, który 
przed laty spłonął. Została po nim 
czarna dziura, wypalona rana. 

Wszyscy omijają to miejsce z da-
leka. Straszą powyginane ramiona 
starego młyna. Wokół tego wymar-
łego miejsca krążą legendy, dzie-
ci przestrzegają surowego zakazu 
wchodzenia na teren kombinatu. 
Ale do czasu. Pewnego dnia zaczy-
na dziać się coś niepokojącego. Nie-
znana siła wprawia w ruch ramio-
na młyna. Na przedmioty i ludzi 
zaczyna oddziaływać niewidzialna 
siła. Coś jak elektromagnez. Reagu-
ją na to także zwierzęta. Niszczy-
cielskie zło przynosi kolejne ofiary. 
Jedynie dzieci zdają się odporne 
na tę ciemną potęgę. Osobą, która 
wydaje się rozumieć sytuację i znać 
sposób na powstrzymanie zła, jest 
niepełnosprawna Mela. To ona 
podpowiada pozostałym dzieciom, 
jak można uwolnić wieś od grożą-
cego niebezpieczeństwa. 

Książka nie dość, że ma bardzo 
mądry przekaz, doskonale opisu-
je współczesny świat. Szczegól-
nie prowincję, której mieszkańcy 
z pewnością mogą się poczuć od-
cięci od świata. Zniszczenia cywi-
lizacyjne w takich miejscach także 
pozostawiają straszny, postindu-
strialny krajobraz, który nie sprzyja 
dobremu nastrojowi. Dzieci z po-
wieści, ocalające świat, dadzą także 
młodym czytelnikom do myślenia. 
Wyobraźnia, przyjaźń, czas na re-
lacje - to jedyne wartości, które 
także nam, dorosłym, przyniosą 
upragnioną wolność, wyzwolą od 
ciemnej siły szarej codzienności. 
W wakacyjnych chwilach, prze-
żyjmy ten mrożący krew w żyłach 
thriller i spróbujmy o nim wspólnie 
porozmawiać. 

„Czarny młyn”, Marcin Szczy-
gielski, Wydawnictwo Piotra 
Marciszuka STENTOR, War-
szawa 2011

Joanna Sarnecka

Region

Konkurs Fotograficzny 
„Mazowsze bliskie sercu” 
Rozpoczęła się VI edycja konkur-
su fotograficznego pod hasłem 
„Mazowsze bliskie sercu” na który 
każdy z uczestników może nadsy-
łać do 14 października 2011 r. jed-
ną fotografię.  

Konkurs przeznaczony jest dla 
amatorów i odbywa się w kategorii 
tematycznej „Mazowsze - widoki 
ze świata” oraz w dwóch katego-
riach wiekowych: do 13 lat i powy-
żej 13 lat. 

Dla laureatów każdej kategorii 
wiekowej przewidziane są nagrody: 
I miejsce - 3 tys zł, II miejsce - 2 tys 
zł i III miejsce - 1, 5 tys zł. Wyło-
nienie laureatów nastąpi pod koniec 
października 2011 r. Regulamin 

konkursu i szczegółowe informacje 
dostępne są na stronie internetowej:  
www.mazovia.pl.

Grodzisk Mazowiecki

Zdobądź grant i działaj 
lokalnie
Stowarzyszenie „Europa i My” po 
raz szósty ogłasza konkurs gran-
towy w ramach programu „Działaj 
Lokalnie”. 

Tegoroczny budżet konkursu 
wynosi blisko 30 tys. zł, a każda 
organizacja pozarządowa lub gru-
pa nieformalna może ubiegać się 
o dotację maksymalnie 6 tys. zł. 
Termin składania wniosków upły-
wa 10 lipca 2011 roku. Szczegóły 
konkursu i dokumenty do pobra-
nia są dostępne na stronie www.
europaimy.org/dzialajlokalnie. Py-

tania należy kierować na adres ma-
ilowy: konkurs@europaimy.org lub 
telefonicznie: 606 131 593.

Podkowa Leśna 

Trwa rekrutacja na 
zajęcia Uniwersytetu 
Letniego 
W ramach Uniwersytetu odbędzie 
się seria wykładów, warsztatów 
oraz spacerów tematycznych po 
Podkowie. 

Rekrutacja potrwa do 17 lip-
ca, a zajęcia odbywać się będą 
w dniach 1-26 sierpnia. Zapisy: 
info@ckiopodkowa.pl i pod nr tel. 
22 758 94 41. Koszt: 470 zł / os. 
(z obiadem). Ilość miejsc ograni-
czona. 

Red.
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Lato w pełni. Ogrody kuszą bujną 
zielenią, kolorem kwiatów, zapa-
chami. Wśród kwitnących roślin 
przyjemnie jest wypić poranną 
kawę, uciąć poobiednią drzemkę 
czy zagłębić się w lekturze. Dla 
wielu z nas idealnym miejscem do 
wypoczynku jest taras. Mieszkań-
cy bloków jako swoje mini ogrody 
traktują balkony.

Taras czy balkon to taki ze-
wnętrzny pokój, łącznik między 
mieszkaniem a ogrodem, zazwyczaj 
umeblowany jest wygodnymi fote-
lami, czasami stołem i kominkiem, 
ozdobiony roślinami sadzonymi 
w pojemnikach. Warto zastanowić 
się, jaki styl nadać temu miejscu. 
Jeśli zastosujemy tę samą kolory-
stykę co w mieszkaniu, użyjemy 
tego samego rodzaju nawierzchni, 
ustawimy podobne meble, taras czy 
balkon stanie się dodatkowym po-
kojem pod gołym niebem. Może-
my też zdecydować się na bardziej 
swobodny styl. Wybierzmy wtedy 
meble mniej oficjalne, np. wiklino-
we czy drewniane, które wyłożone 
kolorowymi poduszkami będą za-
chęcały do wypoczynku. O stylu 
tarasu decydują również pojemniki 
na rośliny. Gliniane będą tworzyć 
styl śródziemnomorski, drewniane 
- rustykalny, natomiast gładkie me-
talowe będą podkreślały styl nowo-
czesny, ascetyczny.

Kupując naczynia pamiętajmy 
o wymaganiach roślin, które w nich 
posadzimy. Gatunkom o płytkim 
systemie korzeniowym, większo-
ści bylin czy roślin jednorocznych 
wystarczą donice płytkie. Rośliny 
o głębszym systemie korzeniowym, 
takie jak powojniki, małe iglaki czy 
krzewy liściaste potrzebują skrzy-
nek głębszych, zapewniających 
utrzymanie ciepła podczas zimo-

wych mrozów. Wszystkie pojem-
niki powinny mieć w dnie otworki 
umożliwiające odpływ nadmiaru 
wody. Dobrze, żeby miały także 
nóżki zapewniające swobodny prze-
pływ powietrza. 

Część pojemników, np. drewnia-
ne skrzynki czy wiklinowe kosze 
nie nadają się do bezpośredniego 
sadzenia roślin. Trzeba je wyłożyć 
od środka folią lub potraktować 
jako ozdobne osłonki na doniczki.

Oprócz kwitnących roślin jed-
norocznych na tarasach możemy 
sadzić rośliny wieloletnie, respektu-
jąc jednak ich dorosłe rozmiary. Na 
balkony nadają się bambusy, małe 
iglaki, klon palmowy, bluszcz czy 
pienne róże. Możemy również sa-
dzić mniej ekspansywne pnącza, np. 
powojniki, lonicery, winobluszcze 
czy glicynie, pamiętając o zamoco-
waniu krat służących do owijania 
się pędów. Tarasy to znakomite 
miejsce do ustawiania donic z aro-
matycznymi ziołami.

   Agnieszka Kamińska
 architekt krajobrazu
a_kaminska0@vp.pl   

Ogród na tarasie Joanna 
Sarnecka 
proponuje:

recenzja
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Zapraszamy Państwa do Restau-
racji Polka w Żelazowej Woli, do 
miejsca pełnego historii i ma-
gii, miejsca narodzin Fryderyka 
Chopina. Polka to spotkanie 
z polską  kulturą, polskim sma-
kiem i polską sztuką. 

Lato, które już na dobre u nas 
zagościło, to idealny czas na spo-
tkania w gronie rodziny i przy-
jaciół. Sezon grillowy w pełni… 
dlatego Polka w każdy week-
end zaprasza na pyszne potrawy 
z rusztu. Grillowana karkówka 
w marynacie, kiełbasa, kaszanka, 
pyszne szaszłyki… proponuje-
my również doskonale przypra-
wioną rybę i warzywa. W menu 
uwzględniamy wszystkie sugestie 
naszych gości, m.in. dlatego gril-
lowe wieczory w Polce mają tak 
niepowtarzalny klimat… 

Restauracja Polka to trzy sale 
w ziemiańskim dworku, w sumie 
ponad 400 m2. Każda z sal posia-
da inny, charakterystyczny wystrój. 

Przestronne wnętrza i piękny ogród 
doskonale nadają się zarówno do 
kameralnych spotkań w małym 
gronie, jak i do organizacji przyjęć 
okolicznościowych: komunii dziec-
ka, chrzcin, urodzin czy wesel. 

Restauracja proponuje tradycyj-
ne polskie smaki oraz możliwość 

przygotowania menu odpowiada-
jącego Państwa indywidualnym 
życzeniom. Magda Gessler za-
dbała o każdy najmniejszy szcze-
gół... Gości z pewnością zachwy-
cą dania serwowane na przyjęciu, 
jak również magiczna atmosfera 
panująca we wnętrzach Restau-

racji. Z myślą o najmłodszych, 
w ogrodzie powstało miejsce za-
baw, gdzie pod czujnym okiem 
wykwalifikowanych animatorów 
dzieci wesoło i bezpiecznie spę-
dzą czas. 

Polka Żelazowa Wola to oaza 
spokoju… wspaniałe plenery, zie-

lone łąki i cisza, czyli wszystko 
to, co jest potrzebne by odpocząć, 
zrelaksować się i miło spędzić 
czas. Piękna pogoda, która może-
my się teraz cieszyć sprzyja bie-
siadowaniu na świeżym powie-
trzu, zapraszamy więc do Polki 
w Żelazowej Woli.

Polka- magiczne miejsce polskich smaków

Katarzyna i Mariusz. PhotoMiracle - Fotografia Ślubna Mariusz Frej

Agnieszka i Slawek. PhotoMiracle - Fotografia Ślubna Mariusz Frej
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nowożeńcy, którzy chcą zamieścić 
swoje ślubne zdjęcia na łamach 

naszej gazety, proszeni są 
o kontakt z redakcją
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Ogłoszenia drobne tel: 022 729 31 06

1 zł za słowo; ogłoszenia typu „oddam” - bezpłatnie

 GEODETA UPRAWNIONY- gwarantowane naj-
lepsze ceny, bezpłatne konsultacje. 
Tel. 0 501 122 281

 Pielęgnacja i wycinka trudno dostępnych miejsc. 
Tel. 0 506 660 095

 Prace budowlane, malowanie, gładź gipsowa, 
karton gips, glazury, terakoty, docieplanie i inne. Tel. 
0 664 691 243

 GLAZURA, TERAKOTA, WYKAŃCZANIE 
WNĘTRZ. Tel. 0 696 951 187

 Sprzedam 1 ha ziemi rolnej ( siedlisko) wraz z me-
diami. Cena 36 zł/m2. Tel. 0 668 363 268

 TRANSPORT, przeprowadzki. Tel. 0 691 996 004
 GAZOWE usługi, kotły c.o. i c.w.u., montaż i ser-

wis, instalacje i sieci gazowe – coroczna kontrola 
szczelności. Tel. 0 601 391 858

 Sprzedam owczarka niemieckiego, podpalane-
go, szkolonego, po rodowodowych rodzicach, po 
szczepieniach, ułożony Tel. 0 668 851 860

 USŁUGI HYDRAULICZNE – profesjonalnie, 
szybko i tanio. Tel. 0 604 885 779

 ŚWIADCZENIA ENERGETYCZNE budynków spo-
rządzam. Tel. 0 506 175 117

 Profesjonalny serwis rowerowy, tenisowy, narciar-
ski. Dojazd do klienta. Milanówek ul. Kasprowicza 10. 
Tel. 0 600 788 598

 INSTALACJE ELEKTRYCZNE, PROFESJONALNIE, 
NIEDROGO, UPRAWNIENIA BUDOWLANE 
Tel. 0 505 357 442

 MATEMATYKA – nauczyciel. Tel. 0 885 302 307
 BRUKARSTWO, KOSTKA, OGRODZENIA. 

Tel. 0 502 641 901
 REMONTY, MALOWANIE, GŁADŹ, PODWIESZANE 

SUFITY Tel. 0 502 641 901
 BHP, PPOŻ SZKOLENIA, doradztwo, obsługa 

profesjonalnie. Tel. 0 600 321 347
 Usługi hydrauliczno- gazowe, CO, wodno-kanali-

zacyjne. Uprawnienia, faktury VAT. Tel. 0 501 550 365
 DACHY- CIESIELSTWO- DEKARSTWO. 

Tel. 0 603 447 132
 Remonty i wykończenia mieszkań. Tel. 0 600 381 377
 Wynajem kontenerów na odpady komunalne 

i pobudowane. Cena 450 zł. Tel. 0 606 116 823
 Wynajmę lokal kosmetyczce, manikiurzystce 

Grodzisk Mazowiecki. Tel. 0 888 811 455
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